

2016 年臺灣國際科學展覽會 優勝作品專輯

作品編號	100019
參展科別	工程學
作品名稱	Prototyping a Compact Multi-Format Optical Transmitter for Next Generation Regional and Long Haul Terabit Networks
得獎獎項	三等獎
國家	Saudi Arabia
就讀學校	manarat high school in riyadh
作者姓名	Khalid Abdulalim A Alzaid

Abstract

The last two decades have seen 60% annual growth rate (AGR) in the global IP traffic and it is expected that the AGR will keep the exponential growth in the next five years. Recent advances in digital signal processing enabled the implementation of the dual polarization (DP) optical coherent digital receivers, which substantially improved their performance. The goal of this research is to develop a prototype of a compact superchannel flexible DP M-ary quadrature amplitude modulation (MQAM) optical transmitter and demonstrate its reconfigurability to accommodate baud rates ranging from 8-32 Gbaud/s to achieve 1 Tb/s and beyond using the same hardware. The research work consists of three phases; Phase I is the study of transmitter electrical and optical parts; Phase II investigates the potential configurations for frequency comb generator circuit; Phase III deals with the superchannel experimental prototype. The results obtained so far are pertaining to phase I and phase II with some preliminary experimental validation pertaining to phase III. The experimental results show that the measured component characteristics are matched with the components specifications data sheets. Additionally, the designed frequency comb generator was able to create up to 9 optical subcarriers with flat gain of 0.5 dB amplitude. Transmission over optical subcarriers has been attempted using standard optical transmitter. These results show promise towards the generation of a variable data rate up to 1Tb/s. IEEE and ITU-T standardization effort considered these data rates to appear around 2017, and are intended for *Next Generation Regional/Long-haul Networks*.

في بروتوكولات الانترنت لعلي (AGR) في لغيري لضروري نشو وهدن مو 60% معدل لنمو لسفوي في هذا لبحث، سبق ومبتطور لنموذج ومن لتوقع ن هسويست مريبلس هذا لمعدل بلخمسة اعوام لقدام. ولذي يتلك خطري نقل لبيانات من خلال حوامل MQAM الأولى للموسل ثنائي البنية طاب ذاتتعديلات وللك بدون أبتغير في Gbaud لصري، هذبل الإضافة لى إمكاني تغيير وبمرونة معدل لترهز من 8 لى 32 حتى يعيل BPSK الأجهزة لمبتخدم. في يتلك هذا لنموذج هزة أخرى خص قب إمكاني تغييرش كل لتعيل من وللك لالات البنية طاب الأحادي وثنائي لكل لحوامل لجنوي لصري. وقنتم لنا من نقل 256QAM لبيانات بسرعة 0.5 دبتير ابستفي لثانيه لحوامل لصري لوحدون هدف خلال لمرحلة لقدام من لوصول لى أو لشر وللك من خلال حوامل لجنوي لصري. لعلمب هذا لبحث نغى 1 Tb/s معدل نقل لبيانات بسرعة لمرحلة؛ لمرحلة الأولى بتخص بدراسة لجمع اجزاء هاز ارسال لبيانات لصري وللك هبطية؛ ثالثة مراحل لمرحلة؛ لثانيه لخص قب لتعيل من إمكانيه لبطرة لك هبطية لولد لحوامل لجنوي لصري قب لشر من يتكون لثالثتتغل قب هاز ارسال الفائق لمرون. لتتلعج لتحصل لغير هاضى الانتغ قبل لمرحلة الأولى ولثانيه مع

بعض النتائج الاولي فتعقب بلمرحلة لثالثة. وتظهر النتائج أن خصائص الاجزاء لقبل فتتطبق مع مكونات وموضفات اوراق لبيئات البصر لى ان ولد لحوامل لجووية لىصري فتمكن من توليد 9 حوامل بصري ة على . 1 Tb/s . هذه النتائج تظهر إكبريات توليد لبيئات بجمع دل بتغير على Flat gain of 0.5 dB amplitude تسعى لإظهار معدلات نقل لبيئات هذه حول 2017, وتسعى هدف لشبكات IEEE & ITU-T معيبر طولة لمدى لشبكات لجيل لى ادم. /اللى مية

【評語】 100019

1. The development of next-generation network component is very encouraging.
2. The presentation can be focused on what is the novelty and what is the major contribution.